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P R O T O K Ó Ł  Nr XLIV/2018 

z XLIV sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 14 sierpnia  2018 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Gminy Artur Chowański  o godz. 10:00 otworzył sesję  i po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie    w 

posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. 

protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji 

przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji 

2. Przedstawienie porządku obrad XLIV sesji Rady Gminy 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XLII oraz XLIII sesji Rady Gminy 

5. Informacja Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z     

    realizacji  uchwał 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

7. Podjęcie  uchwał w sprawie: 

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok, 

2) Zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego, 

3) Zmieniająca uchwałę nr XLIII/245/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28     

    czerwca 2018 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu    

    wykonania budżetu Gminy, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej   

    oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych   

    instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego, 

4) Utworzenia Żłobka Gminnego dla którego organem prowadzącym jest Gmina   

     Kraszewice oraz nadania mu statutu, 

5) Ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych    

    jednostkach organizacyjnych, których organem prowadzącym jest Gmina    

    Kraszewice. 

8.  Interpelacje i zapytania radnych  

9. Odpowiedzi na interpelacje  

10. Wolne głosy i wnioski 

11. Zakończenie obrad 
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W sprawie porządku obrad  zgłoszono następujące  uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał dlaczego porządek jest tak obszerny, ponieważ była 

mowa że będzie krótka sesja. Uchwały takie jak  Zmiany w Budżecie i Utworzenie 

Żłobka Gminnego powinny być  zatwierdzone najpierw przez  komisję budżetową. 

Radny prosił aby dodać punkt zarządzenie w sprawie zmian w budżecie Gminy w 

punkcie 7 podpunkt 1a 

Radny Artur Chowański poinformował że nie można pod uchwałami wstawić punkt 

dotyczący zarządzenia . Można dodać taki punkt, ale w punkcie 5a 

Radca prawny Michalina Witkowska potwierdziła  iż ten punkt nie może być przy 

uchwałach ponieważ jest zarządzeniem a nie uchwałą. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał również dlaczego nie ma sprawozdania Gminnej Spółki 

Wodnej  

Wójt Gminy poinformował że zgodnie z wolą radnego skontaktował się z Starostą 

oraz z Panem Jędrzejewskim i powiedział że będzie rozmawiał z przewodniczącym 

Spółki Wodnej aby przedstawił sprawozdanie . 

 

W wyniku głosowania porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez 

Radę Gminy. 

(za – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głos). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 
Na Sekretarza Obrad XLIV Sesji Rady Gminy wybrany został radny Ilski Ryszard  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XLII oraz XLIII sesji Rady Gminy. 
Sekretarz Obrad XLII sesji Radny Radosław Gatkowski  oznajmił, że protokół z 

obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował    o przyjęcie protokołu bez 

odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu   z XLII sesji Rady Gminy w 

dniu 25 maja 2018r.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę   

(za – 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 

 

Sekretarz Obrad XLIII sesji Sylwester  Gołdyn   oznajmił, że protokół z obrad sesji 

jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskował    o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag i zapytań, Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu   z XLIII sesji Rady Gminy w 

dniu 28 czerwca 2018r.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę   

(za – 11 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos). 
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Punkt 5 . Informacja Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z     

                realizacji  uchwał 
Wójt Gminy  przedstawił informację z realizacji uchwał która stanowi  

załącznik nr 3 do niniejszego protokołu  

Do informacji Radni wnieśli  następujące uwagi i zapytania  

Wójt Gminy poinformował ze jeśli chodzi o program OZE to w tej chwili prowadzone 

są negocjacje bo nikt nie złożył swojej oferty w przetargu. Wójtowie z innych Gmin 

są w podobnej sytuacji  mówią że niestety trzeba dołożyć. Wójt z Czajkowa będzie 

pisał do Urzędu Marszałkowskiego o zgodę na przeprowadzenie  negocjacji cenowej . 

To zadanie niestety prawdopodobnie  będzie kosztowniejsze niż planowaliśmy. 

Radny Jan Kędzia zapytał o oferty które zostały złożone w przetargu na dowozy do 

szkół ponieważ je przeglądałem  i  najtańsza oferta to 3,36zł a pan powiedział 3,42zł. 

Dlaczego została wybrana droższa oferta ? 

Wójt Gminy odpowiedział że na pewno się nie pomylił tylko przy rozstrzyganiu 

przetargu brane są pod uwagę też inne kryteria   takie jak rocznik samochodu . 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek aby zamieścić na stronie internetowej podpisanej 

umowy z wykonawcą przedszkola bo chciałby aby społeczeństwo widziało za co 

spłacamy kredyty. Pozwoli to mieszkańcom i radnym zapoznać się z treścią umowy, 

będzie to jasno i przejrzyście.   kolejne pytanie czy są wpisane w umowie kary 

umowne i zwrot dotacji za niewykonanie prac w terminie. Społeczeństwo będzie 

spłacać kredyty i powinno wiedzieć jak urząd gospodaruje finansami publicznymi 

Radna Małgorzata Broniecka poinformowała że w Jaźwinach jest zrobiona cała 

nakładka bitumiczna. Są zrobione pobocza ale od strony Grabowa i od strony 

Kraszewic ale do części zabudowanej  Ale nie są zrobione w części zabudowanej . 

Radna podziękowała Wójtowi, Sekretarzowi, Pani Skarbnik oraz radnym za piękną 

drogę w Jaźwinach po której się w tej chwili  się płynie . 

Radna zapytała czy jest jakiś przybliżony termin oddania drogi?  

Wójt gminy odp że nie ma w tej chwili terminu ponieważ jesteśmy uzależnieni troszkę 

od zamówionych elementów oświetleniowych. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o pracowników interwencyjnych którzy pracują  przy 

placu zabaw w Jaźwinach . Uważam że sprawy porządkowe powinny robić 

mieszkańcy. 

Wójt Gminy powiedział iż właścicielem placu zabaw jesteśmy my i w lipcu mieliśmy 

przegląd budynków i placów zabaw i otrzymaliśmy zalecenia. Aby mieć gwarancje 

dobrego wykonania nasi pracownicy wyremontowali ten plac zabaw 

Radny Jan Wojtaszek zapytał dlaczego nie wspomniał wójt o programie aktywne 

sołectwo. Ponieważ ja rozmawiałem z Panią skarbnik oraz z Panią odpowiedzialną za 

programy i dowiedziałem się że żadne sołectwo nie wyraziło zainteresowania tą 

sprawą  złożyłem  odpowiedni wniosek w ostatniej chwili. Dlaczego skoro inne 

sołectwa nie wyraziły zainteresowania nasz wniosek nie został uwzględniony, proszę 

przedstawić dokument na jakiej podstawie Kuźnica Grabowska została  

Wójt Gminy Kraszewice odp że nie wie skąd informacja że nie było zainteresowania z 

innych sołectw, ponieważ w maju analizowaliśmy kto już korzystał z tych środków i 
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po analizie stwierdziliśmy że sołectwo Kuźnica Grabowska nie korzystało jeszcze z 

tych  środków . Wniosek może być zgłoszony pisemnie , ustnie , mailowo  

Radny jan Wojtaszek odniósł się również do słowa katastrofalny które zostało 

nadużyte.( na jednej z sesji zostało powiedziane że w delegaturze Kuratorium oświaty 

w Kaliszu powiedziano że sytuacja w oświacie w Kraszewicach jest katastrofalna). Ja 

powiedziałem ogólnie. Należy dopowiedzieć że kuratorium miało również pretensje 

do Urzędu Gminy odnośnie szkół że Gmina wprowadza w błąd kuratorium że wysyła 

nieprawdziwe uchwały, które  my podejmujemy. Uchwała wysłana do kuratorium jest 

inna jak uchwała wysłana do Urzędu Wojewódzkiego. To wszystko co zostało ujęte w 

słowie katastrofalna sytuacja .  Poruszana była również sprawa że są koligacje 

rodzinne w szkołach . 

Wójt Gminy powiedział odnośnie tych uchwał i błędu do którego przyznała się Pani 

Paulina  to wszyscy wiedzieli. Po drugie jeśli Państwo pojechaliście rozmawiać o 

koligacjach rodzinnych w naszych szkołach. 

Radny Jan Wojtaszek dopowiedział że kuratorium nie wiedziało o uchwałach 

Radna Adela Puchała dodała że my nie zaczęliśmy rozmawiać o koligacjach 

rodzinnych tylko to pani Dyrektor powiedziała że u nas są tylko układy i koligacje. 

Wójt powiedział że odpis z dzisiejszej sesji będzie wysłany do kuratorium, bo jeśli są 

poruszane takie pomówienia to odpis protokołu będzie wysłany do kuratorium . Tę 

sprawę będziemy wyjaśniać prawnie. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o naprawę gwarancyjną drogi o którą prosił a nadal nic 

nie jest zrobione ponieważ wykonawca odmówił naprawy gwarancyjnej chciałbym to 

dostać na piśmie. 

Seketarz Gminy  poprosił o realizację przyjętego porządku obrad . 

 

Podpunkt a Zarządzenie w sprawie zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 

rok 
Skarbnik Gminy przedstawiła zarządzenie nr 167/2018 oraz 175/2018 w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok  

    167/2018 przedstawiła uzasadnienie Zmniejsza się rezerwę ogólną o kwotę 15.000 zł 

do kwoty 45.000 zł z przeznaczeniem na: 

1) w klasyfikacji budżetowej 750-75023-4300 Urzędy gmin – zwiększenie o kwotę 

10.000 zł  na wydatki bieżące związane z realizacją umowy dotyczącej świadczenia 

usługi Inspektora Ochrony Danych Osobowych  przez firmę zewnętrzną,  

2) w klasyfikacji budżetowej 900-90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – 

zwiększenie o kwotę 5.000 zł z przeznaczeniem na wydatki bieżące, 

Dokonuje się również zmian w wydatkach budżetu polegających na przeniesieniach 

kwot pomiędzy rozdziałami i paragrafami w ramach działów. 

Oraz 175/2018 ska 

 Skarbnik Gminy przedstawiła drugie zarządzenie nr 175/2018  uzasadnienie o 

następującej treści : 
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Zwiększa się dochody i wydatki budżetu gminy o kwotę 25.937 zł w wyniku: 

1. otrzymania od Wojewody Wielkopolskiego zawiadomienia FB-I.3111.228.2018.4 z 

10.07.2018r. o zwiększeniu planu dotacji z przeznaczeniem na pokrycie kosztów 

realizacji programu „Dobry start” o kwotę 5.250 zł. 

Środki te przeznacza się na ww cel realizowany przez GOPS. 

 

2. otrzymania od Wojewody Wielkopolskiego zawiadomienia FB-I.3111.231.2018.8 z 

dnia 13.07.2018r. o zwiększeniu planu dotacji na dofinansowanie wypłat zasiłków 

stałych w kwocie 3.000 zł oraz na wypłatę zasiłków okresowych w kwocie 15.000 

zł. 
Środki te przeznacza się na ww cel realizowany przez GOPS. 

 

3. otrzymania od Wojewody Wielkopolskiego zawiadomienia FB-I.3111.242.2018.4 z 

dnia 16.07.2018r. o zmianie planu dotacji poprzez: 

 zmniejszenie: 

dz.855, rozdz. 85501, §2060 o kwotę 9.750 zł 

 zwiększenie: 

dz.855, rozdz. 85504, §2010 o kwotę 9.750 zł - z przeznaczeniem na realizację 

programu „Dobry start” 

Stosownych zmian dokonano w planie finansowym GOPS. 

4. otrzymania od Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Kaliszu zawiadomienia 

DKL-3113-7/18 z dnia 17.07.2018r. o zwiększeniu planu dotacji na wypłatę 

wynagrodzenia w kwocie 2.687 zł brutto dla urzędnika wyborczego. 

Środki te przeznacza się na ww cel realizowany przez Urząd Gminy 

5. dokonuje się zmian w wydatkach budżetu polegających na przeniesieniach kwot 

pomiędzy paragrafami w ramach rozdziałów i działów. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczacy  Rady poinformował iż 6 lipca brał udział w obchodach z okazji dni 

Kraszewic . Brał również udział przy wręczaniu nagród w turnieju Basket . Radny 

podziękował za wspaniała organizację Adrianowi Kruszakinowi  

Między sesjami odbyło się posiedzenie jednej Komisji Oświaty w dniu 11 lipca  

Sprawozdanie z komisji przedstawiła Radna Adela Puchała. 

Na komisji Kultury, Oświaty , Zdrowia , Prawa i Porządku Publicznego w dniu 11 

lipca 2018 wszyscy radni byli obecni. W posiedzeniu Komisji uczestniczył p. 

Sekretarz Konrad Kuświk i p Prezes oddziału ZNP p. Jolanta Grabowska. 

Przedmiotem obrad były : 

1.Zmiany w regulaminie wynagradzania nauczycieli . 

2. Zasady przygotowywania arkuszy organizacyjnych w szkołach i przedszkolu  

Jeśli chodzi o zmiany i propozycje niektórych zapisów w regulaminie wynagradzania 

nauczycieli zaprezentuje pan Sekretarz . 



 6 

Natomiast „ Zasady przygotowywania arkuszy organizacyjnych w szkołach i 

przedszkolu „będą zapisane w protokole z komisji o Oświaty. A następnie 

przygotowane  do wydania Zarządzeń Wójta  

Do sprawozdania radni mieli następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zapytał dlaczego komisja zbierała się drugi raz  i sesja jest 

zwoływana także w tym temacie ? Projekt uchwały jest źle zrobiony , kto jest za to 

odpowiedzialny . Dlaczego społeczeństwo ma płacić za czyjeś błędy ponieważ 

zbieranie komisji drugi raz wiąże się z kosztami  

Radca Prawny Michalina Witkowska poinformowała że projekt uchwały był 

poprawny ale po wprowadzeniu poprawek trzeba było zaopiniować jeszcze raz. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził ze komisja spotyka się po raz kolejny a nie wyjaśnia 

dlaczego są długi. Komisja powinna się spotkać po odpowiedzi na moje pismo 

odnośnie szkół, które zostało wystosowane do urzędu 19 czerwca . 

Wójt Gminy że my działamy i robimy wszystko zgodnie z procedurami. To co jest w 

pana zapytaniu odnośnie długów w szkole a to co jest w  regulaminie wynagradzania 

to są dwie różne rzeczy 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że idzie przekaz na zewnątrz że tyle spotkań co ma 

dzisiejsza rada to jeszcze tyle nie było i stwierdził że powinniśmy zacząć od Siebie 

Radny Jan Kędzia powiedział ze uczestniczył w komisji Oświaty i spytał jak zostały 

wydatkowane środki finansowe na  kwotę 1661651,31zł  na remont szkoły 

podstawowej w Kuźnicy Grabowskiej na tzw. termomodernizację. Proszę o 

wyszczególnienie pozycjami co było remontowane  

Radna Adela Puchała oświadczyła iż pismo powinno być skierowane do 

przewodniczącego a potem do Pana Wójta które przekazuje odpowiedniemu 

pracownikowi  

Radny Radosław Gatkowski powiedział że radny Jan Wojtaszek mówi o 

oszczędnościach a kiedy jest propozycja wspólnych komisji to pan Jan odmówił  a  

spotyka się   na komisji Budżetowej i komisji Rolnictwa i podwójnie dostaje 

pieniądze, więc nie mówmy tu o oszczędnościach. 

Radna Adela Puchała dopowiedziała że nigdy nie organizuje komisji bez potrzeby . 

Natomiast Regulamin wynagradzania nauczycieli jest bardzo ważnym dokumentem na 

który trzeba poświęcić  dużo czasu. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że ma pretensje do osoby  przygotowującej  projekt 

uchwały, który powinien być podpisany przez wójta i Radcę prawnego . Osoba ta 

powinna wiedzieć że do podjęcia uchwały w sprawie zmiany w regulaminie 

wynagradzania nauczycieli potrzebna była opinia związków zawodowych.   

Radca mówiła że są procedury ,jest pierwsze czytanie i zostały naniesione poprawki i 

trzeba spotkać się drugi raz aby zatwierdzić te poprawki. 

Radny Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek formalny o przerwę celem podpisania 

projektu uchwały przez Pana wójta i radcę prawnego . 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za ty aby zrobić Komisję Wspólną w 

sprawie statutu  

( Za- 9 głosów , przeciw- 0 głosów, wstrzymało się – 3 głosy ) 
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Punkt  7. Podjęcie uchwał w sprawie 

1) Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik. 

Do projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek zapytał na co planowany jest wydatek  w kwocie 4 tys. w dziale 

transport i łączność ? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała że na bieżące utrzymanie dróg 

Wójt Gminy dodał że kupowaliśmy tłuczeń oraz jest potrzeba zakupu masy 

utwardzającej oraz tłuczeń. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał również o dział Oświata i Wychowanie  zwiększenie o 

5500zł na co przeznaczony jest ten wydatek? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła że jest to wydatek na dokumentację przetargową 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że należałoby wysłać komisję przetargową na 

szkolenie aby mogła wykonywać dokumentację . 

Wójt Gminy wyjaśnił że każdy przetarg ma inną specyfikę . Małe przetargi 

wykonujemy sami ale jeśli chodzi o taki przetarg jak budowa przedszkola to 

dokumentacja jest ogromna i to jest kilka segregatorów. Nie mamy pracownika który 

tylko robi przetargi . Aby zrobić to dobrze to potrzebny jest człowiek który tylko 

zajmuje się przetargami . 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o remont przepustu w Kuźnicy Grabowskiej w którym 

to jest dokładnie miejscu? 

Wójt Gminy odp: że jest to na drodze Kuźnica za rzeką. Starosta zapytał czy ten 

przepust od Sali do rzeki możemy wykonać sami ponieważ powiat nie ma możliwości 

finansowych. Cały koszt to jest 20 tys. zł i my nie jesteśmy w stanie to też sami 

udźwignąć ponieważ mamy na to przeznaczone 10tys. i dołożyliśmy 1 tysiąc. My 

sami rezygnujemy z szatni z kilku powodów  ponieważ wszystkie zadania idą w górę. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o kolejny dział kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego – zwiększenie o  kwotę 2.500 zł na dotacje na realizację zadań 

publicznych z zakresu wsparcia wkładów własnych organizacji pozarządowych. 

Skarbnik Gminy poinformowała że chcielibyśmy ogłosić konkurs na małe granty 

gdzie stowarzyszenie chciałoby skorzystać z takiej pomocy . To są Smaki Jesieni . 

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy było wystosowane pismo do Kół Łowieckich o 

wystawienie produktów z dziczyzny na imprezie „Smaki Jesieni”  

Skarbnik Gminy dodała że jeszcze wpłynęło wczoraj zawiadomienie od Wojewody 

Wielkopolskiego odnośnie dotacji na podręczniki i jeszcze 10 tys. zł na doposażenie 

szkoły w kuźnicy Grabowskiej z rezerwy z subwencji z części oświatowej . te 

poprawki chciałabym dopisać do tej uchwały . 
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W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały wraz z poprawkami ? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIV/256/2018 w sprawie 

 Zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2018 rok 
(za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu  

  

2) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 
Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały i wyjaśniła że ponieważ były 

zastrzeżenia z RIO w zapisach poprzedniej uchwały. Dotyczyły one głównie 

upoważnienia wójta w sprawie podpisania deklaracji wekslowej że Rada Gminy nie 

ma takiego upoważnienia i to wynika wprost z ustawy o finansach publicznych i 

drugim zastrzeżeniem było to że z naszej uchwały budżetowej wynika że kredyt jest 

zaciągany na sfinansowanie  planowanego deficytu budżetowego oraz na 

sfinansowanie wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek. 

 

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zapytał czy  poprzednia uchwała była opiniowana przez radcę 

prawnego?  

Radca prawny Michalina Witkowska odpowiedziała że była opiniowana ale RIO 

miało specyficzne zastrzeżenia. 

Skarbnik Gminy dopowiedziała że RIO wydało pozytywną opinię na temat kredytu i 

pożyczki. 

Radna Adela Puchała zapytała na co ta cała kwota będzie przeznaczona? 

Skarbnik Gminy odp cała kwota będzie przeznaczona  na przedszkole, żłobek  oraz na 

drogę Jaźwinach   

W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano więcej  uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIV/257/2018 w sprawie 

zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego 
(za - 9 głosów, przeciw – 2 głosy, wstrzymało się – 1 głos) 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

 

3) Zmieniająca uchwałę nr XLIII/245/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28     

    czerwca 2018 r. w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu    

    wykonania budżetu Gminy, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej   

    oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych   

    instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego, 
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Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIV/258/2018 ) Zmieniająca 

uchwałę nr XLIII/245/2018 Rady Gminy Kraszewice z dnia 28    czerwca 2018 r. 

w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu   wykonania 

budżetu Gminy, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej  oraz 

informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych  instytucji 

kultury za I półrocze roku budżetowego, 

 (za - 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu  

 

4) Utworzenia Żłobka Gminnego dla którego organem prowadzącym jest Gmina   

     Kraszewice oraz nadania mu statutu, 

Projekt uchwały przedstawił sekretarz Gminy  

W sprawie projektu uchwał radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Wojtaszek powiedział iż jest to bardzo ważny dokument który zaraz 

będziemy głosować. Uważam że powinny być komisje resortowe  w tej sprawie a my 

jako rada nie powinniśmy podejmować tej uchwały skoro nie jest jeszcze przedszkole 

wybudowane. Powinniśmy przekazać to nowej radzie. Pytanie jest takie czy musimy 

tę uchwałę dziś podjąć bez konsultacji ? 

Wójt Gminy odpowiedział że zaprzecza Pan samemu sobie ponieważ wcześniej pan 

powiedział że powinien być opracowany gotowy dokument abyśmy go mogli przyjąć. 

Statut ten był opracowany po pobycie w żłobku w Kępnie. Będzie wkrótce 

rozstrzygnięty konkurs na dofinansowanie żłobka przez rok. Jak się okaże że 

dostaliśmy dofinansowanie to zaraz po tym  musimy rekrutować. A nie można 

rekrutować dzieci do czegoś czego nie ma.  

Radny Jan Kędzia potwierdzi słowa radnego Jana Wojtaszka, że nie można czegoś 

opracowywać do przodu. Czegoś czego nie ma. 

Radny Jan Kędzia stwierdził że w tej sprawie powinna być powołana komisja 

statutowa spośród nas radnych. 

Wójt Gminy zapytał czy pan ten statut przeczytał jeśli ma pan jakieś pytania to bardzo 

proszę pytać . My z Panią dyrektor obecnego przedszkola spróbujemy odpowiedzieć. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jakie będą koszty utrzymania takiego żłobka.  Ja 

proponuje  aby nie głosować dziś, odłożyć w czasie. To już jest decyzja. 

Wójt Gminy dodał że decyzje podjęliśmy już dawno , biorąc dotacje na żłobek. 

Otwieramy ponieważ jest zapotrzebowanie. Na pierwszym naszym spotkaniu w tej 
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sprawie mieliśmy ponad 20 osób. Takie było zainteresowanie a i po spotkaniu dużo 

telefonów i maili nawet z obcych gmin  

Radny Jan Wojtaszek powiedział że się zgadza ale prosił aby nie robić wrzutki  

Sekretarz Gminy wyjaśnił iż obecna uchwała jest uchwałą proceduralną, a decyzję o 

żłobku już wcześniej państwo podjęli . Rozpoczęcie żłobka musi otworzyć działalność  

w lutym 2019r My musimy rekrutować pracowników i dzieci. Tylko niekompetentna 

osoba może powiedzieć abyśmy przekazali to nowej radzie bo do tego jest potrzebne 

dużo czasu  najpierw aby ogłosić konkurs na dyrektora na pracowników nabór dzieci , 

napisanie regulaminu . Do tego jest potrzebne dużo czasu. Proszę o przyjęcie tej 

uchwały  

Radna Adela Puchała zapytała czy przy zakładaniu żłobka nie jest potrzebny akt 

założycielski  

Radca Prawny Michalina Witkowska powiedziała że nie potrzeba aktu 

założycielskiego 

Radny Jan Kędzia zapytał jaki będzie koszt utrzymania nowo wybudowanego żłobka i 

przedszkola, jakie będą wydatki z tym związane . To pytanie było wielokrotnie 

zadawane i nie uzyskałem odpowiedzi. 

Wójt Gminy wyjaśnił że brane są pod uwagę dwa warianty 

Pierwszy to taki że rodzic utrzymuje dziecko w żłobku a drugi to taki że  jak uda nam 

się pozyskać dofinansowanie to koszt będzie znikomy  

Jeśli będzie taka potrzeba to przygotujemy taką symulację 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIV/259/2018 ) Utworzenia Żłobka 

Gminnego dla którego organem prowadzącym jest Gmina  Kraszewice oraz 

nadania mu statutu, 

 (za - 10 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 2 głosy) 

stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu  

 

5)Ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

oświatowych    jednostkach organizacyjnych, których organem prowadzącym jest 

Gmina   Kraszewice. 

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz 

W sprawie projektu radni mieli następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Wojtaszek zapytał jakie zmiany wprowadziła komisja oświaty i jakie 

zastrzeżenia miały związki zawodowe  

Radna Adela Puchała powiedziała że związki chciały podwyżki dodatku 

motywacyjnego z 5,5% do 6% ale komisja nie przychyliła się do tego wniosku  

 Zwiększa się dodatek motywacyjny dla dyrektorów  12 % od wynagrodzenia 

zasadniczego. Ponadto komisja oświaty zaproponowała że jeśli klasa byłaby 
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bardziej liczna to zwiększył by się od 2% do 5%  dla nauczycieli którzy mają 

liczną klasę lub przedmiot egzaminacyjny . Dodatek funkcyjny także dla 

nauczycieli za wychowawstwo komisja zaproponowała zróżnicowanie stawek . 

Początkowo dla Dyrektorów Po przyznaliśmy 10 %a później 5% 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że dodatek motywacyjny dla dyrektorów i 

wicedyrektorów w porównaniu z zwykłym nauczycielem jest nieduża różnica  

od10-30% 

Sekretarz wyjaśnił że to są dwie różne rzeczy dodatek funkcyjny a za wychowawstwo 

Radna Adela Puchała wyjaśniła że dodatek funkcyjny dla dyrektorów do 12% i to 

wójt oceni ile mu przydzieli to wszystko będzie zależało od wielu czynników  

Wójt Gminy dodał że tu jest taka rzecz związana z tym jak ten dodatek motywacyjny 

rozdzielić . Ten zapis o dodatku jest na tyle istotny i ważny . Dobry dyrektor jest w 

stanie wyliczyć z wykonanych zadań dodatkowych i chodzi aby z tego co robi 

nauczyciel była korzyść i to dyrektor ocenia. 

Jeśli będzie  taka potrzeba to przygotujemy taką symulację 

 W sprawie projektu uchwały nie zgłaszano żadnych   uwag i zapytań, więc 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

przedstawionego projektu uchwały? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 12 radnych 

przyjęła projekt uchwały i podjęła uchwałę Nr XLIV/260/2018 Ustalenia 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych    

jednostkach organizacyjnych, których organem prowadzącym jest Gmina   

Kraszewice. 

 (za - 12głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0głosów 

stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

 

Punkt 8 Interpelacje i zapytania radnych 

Radni nie przedstawili żadnych interpelacji  i zapytań 

Punkt 9 Odpowiedzi na interpelacje 

 

Punkt 10 Wolne głosy i wnioski 

Radny Radosław Gatkowski serdecznie zaprosił na festyn pod tytułem bezpieczny 

powrót do szkoły który odbędzie si e 19 sierpnia w Mącznikach  

Wójt Gminy poinformował iż we wrześniu jak co roku planujemy zebrania wiejskie 

na których będziemy zbierali wnioski do budżetu na przyszły rok . Wójt przekazał 

również że już jest podany dokładny termin wyborów a mianowicie 21 października 

dlatego te zebrania chciałabym zakończyć do końca września  

Wójt chciałby również wzbogacić  sobotę w smaki jesieni o bieg na Koniec Świata 

oraz paintball laserowy. Prośba do sołtysów aby się zorientowali czy będzie 

frekwencja w rajdzie rowerowym 23 września  

Radny Jan Wojtaszek zapytał jak wygląda wyjaśnienie sprawy drogi w Łękawkach  

Wójt Gminy wyjaśnił że w tej chwili sprawa jest w sądzie  
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Radny Artur Chowański zapytał czy radni się zgadzają na komisję wspólną w dniu 30 

sierpień 2018  

Radny Jan Kędzia składa wniosek by komisja rewizyjna zapoznała się z dokumentacją 

budowy chodnika Renta –Racławice i podliczyła jaka ilość betonu powinna być 

zakupiona, zgodnie z opracowaną dokumentacją- kosztorys inwestorski a wyliczenia  

zostały podane na najbliższej sesji rady gminy. 

W wyniku głosowania radni zgodzili się na komisję wspólną 

Za – 9 głosów , wstrzymało się 3 głosy , przeciw 0 głosów) 

 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o decyzję o drogach Gminnych i czy są zatwierdzone 

przez Zarząd Województwa . Jeśli są  niezatwierdzone i są nieprawidłowości należy 

sprawę wyjaśnić do końca   września ,  

Wójt Gminy Wyjaśnił że zaprasza do Inspektora Helińskiego który wskaże panu gdzie 

znajduje się ta informacja  o drogach  

 

 

 

Punkt 11. Zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 

Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi Gminy,  

sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział  

w obradach - zamykając tym samym o godz. 13
25 

XLIV sesję Rady Gminy 

Kraszewice.  
 

   Protokołowała:                     Sekretarz Obrad XIV sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Ryszard Ilski   

 
 


